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JEGYZŐKÖNYV 
 
 
Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2024. július 05. napján  
9:00 órakor megtartott nyilvános üléséről. 
 
Helye: Faluház Salföld   
 
Jelen vannak:  
Fábián Gusztáv polgármester 
Kovács István alpolgármester 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő  
 
Tanácskozási joggal jelen van:  
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző  
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző 
 
Jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea jegyzőkönyv-vezető 
 
 
Fábián Gusztáv polgármester: tisztelettel köszönti a testület tagjait és a hivatal dolgozóit. 
Megállapítja, hogy a testület három fővel határozatképes. Napirend előtt megnéznek néhány 
határozatot, ismerteti a lejárt határidejű határozatokról készült jelentést. A 121/1 helyrajzi 
számú ingatlan vonatkozásában elmondja, hogy a Képviselő Asszony kérte, hogy külön 
beszéljenek róla. Ebben az ügyben a levélváltás megtörtént.  Kérdezi a testületet, hogy a 
jelentést elfogadja-e?  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mindenképpen tartózkodni fog, mert ezt a napirendi pontot 
nem véletlenül kérte, ott csak az egyik felet keresték meg.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: itt ez az arról szól, hogy az előző ülésen megbeszélték, hogy 
levelet írnak… 
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kétfelé és ez csak az egyikről szól ez a fél mondat.  
 
Kovács István alpolgármester: beszélnek most róla.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azért mondja, hogy tartózkodni fog, lehet, hogy nem is 
kellene elfogadni, mert akkor ez nem teljesült ezek szerint.  
 
Kovács István alpolgármester: ezek teljesültek, el lehet fogadni, ami benne van.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja, hogy aki a jelentést elfogadja, kézfeltartással jeleze.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat nélkül és 
1 tartózkodással az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
57/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
jelentés elfogadásáról  

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a lejárt határidejű határozatokról készült 
jelentést elfogadja.  

Fábián Gusztáv polgármester: elmondja, hogy a Képviselő Asszony kért kettő plusz 
napirendi pontot, az egyik az előbb említett 121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos 
dolgok, ezt tegyék be 5. napirendként, beszámolnak a jelenlegi helyzetéről, 6. napirendként 
pedig a közmeghallgatás időpontjának kitűzése.  

Kovács István alpolgármester: ha már bővül a napirendi pontok sora, akkor szeretne egy 
napirendet felvetetni, amennyiben egyetértenek, Salföld település címer használata címszóval.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor szeretné jelezni, még mielőtt ez örökké 
elharapózna, hogy nem véletlen van meghatározva, hogy ülés előtt mennyi nappal hamarabb 
kell kiküldeni az anyagot, nem szokásos a hivatalban, hogy szóbeli előterjesztést adnak, hanem 
írásbelit szoktak adni bizonyos kivételektől eltekintve. Az meg különösen nem annyira jó, hogy 
ha a jegyző nem értesül arról, hogy milyen napirendek várhatók, mert nem tud adott esetben 
felkészülni, hogy ha így vesznek fel napirendet, utólag, mintegy sürgősséggel, azt viszont meg 
kell indokolni. A Képviselő Asszonynál a tegnap küldött emailben mondhatni, van indokolás. 
A címer használatnál is meg kell indokolni. Egyébként a szervezeti és működési szabályzatban 
szabályozva van, hogy mit mennyivel előbb kell kiküldeni.  

Kovács István alpolgármester: mint alpolgármestert, szólította meg az illető és választ kért 
ezzel kapcsolatban. Úgy gondolta, hogy mivel testületi ülés lesz, akkor közösen beszéljék meg 
és tényleg jó lenne lezárni az ügyet, mert elég sokat beszélnek róla.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: igen, igen, hozzá is jött ez a levél.  

Kovács István alpolgármester: úgy gondolja, beszéljenek róla és tegyenek pontot a végére.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor először szavazzanak arról, hogy három napirendi pont 
még felkerül, az első a  121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos beszámoló, a második 
közmeghallgatás napjának kitűzése, a harmadik címer használatról rövid tájékoztató.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: kérdezi, hogy akkor most csak a pluszokról szavaznak?  

Fábián Gusztáv polgármester: igen, javasolja, hogy ezeket a pluszokat szavazzák meg.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
58/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
napirend kiegészítés elfogadásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. július 05-i ülés napirendjét a 
meghívóhoz képest az alábbiakkal egészíti ki:  
 

- Salföld 121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos beszámoló 
- Közmeghallgatás napjának kitűzése 
- Címer használatról rövid tájékoztató. 

 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a teljes napirend elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
59/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
napirend elfogadásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. július 05-i ülés napirendjét az 
alábbiak szerint elfogadja:  
 
1.) 2024. évi költségvetésről szóló 2/2024. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása   
2.) Háziorvosi feladatok ellátására kötött szerződés módosítása 
3.) Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatására pályázat benyújtása 
4.) Jelentés az Önkormányzatot érintő Magyar Államkincstár Önkormányzati Pénzügyi 
Szabályszerűségi Ellenőrzési Főosztály 2022. évi kincstári ellenőrzésének utóellenőrzéséről 
5.) Salföld 121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos beszámoló 
6.) Közmeghallgatás napjának kitűzése 
7.) Címer használatról rövid tájékoztató 
 
1.) 2024. évi költségvetésről szóló 2/2024. (II. 28.) önkormányzati rendelet módosítása   
 
Fábián Gusztáv polgármester: a bevételek és kiadások változását okozzák a 2023. évi 
lakossági ivóvíz pályázat fel nem használt részének bevétele és kiadása, a 2024. évi szociális 
tüzelőanyag pályázat bevétele és kiadása, mobiltelefon beszerzésének kiadása, illetve szakmai 
tevékenység kiadásának helyesbítése. Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatban van-e kérdés.  
 
Kovács István alpolgármester: egy tétellel kapcsolatban szeretne felvilágosítást kérni, a 
révfülöpi iskola támogatásról már beszéltek, arról volt szó, hogy duplán megkapja az 
önkormányzat, eltelt fél év, kérdezi, hogy történt-e valami?  
 



4 
 

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző:  mondta már a révfülöpi kolléganőnek, abban maradtak, 
hogy meg fogják csinálni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben nincs több kérdés, javasolja a 2024. évi 
költségvetés módosításának elfogadását.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi rendeletet alkotta:  

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
5/2024. (VII. 13.) ÖNKORMÁNYZATI RENDELETE 

a 2024. évi költségvetésről szóló 2/2024. (II. 28.)  
önkormányzati rendelet módosításáról 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi a testülettől, hogy az ehhez kapcsolódó tájékoztatási 
kötelezettséget elfogadja-e, aki azzal egyetért, kézfeltartással jelezze.  
 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
60/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
Tájékoztatási kötelezettségről 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. évi költségvetés módosításához 
kapcsolódó, az államháztartásról szóló törvény szerinti tájékoztatást elfogadja.  
 
2.) Háziorvosi feladatok ellátására kötött szerződés módosítása 
 
Fábián Gusztáv polgármester: gondolja, hogy elolvasták az előterjesztést, a lényeg az, hogy 
mivel az önkormányzat nem minősül egészségügyi szolgáltatónak, ezért  a bérköltség után nem 
jogosult támogatásra, azonban ha  a feladatot ellátó Király Gyógyító Bt alkalmazásában állna 
az asszisztens, a praxis támogatása a bérköltségnek megfelelő összeggel megemelkedne. 
Ezáltal az önkormányzat jelentős bérköltséget takarítana meg, a Bt terhei viszont nem 
növekednének, tekintettel az erre fordítható praxis támogatásra, illetve annak erre tekintettel 
való emelkedésére. Jelenleg Kővágóörs fizeti a bérköltséget, de nem vehet fel rá támogatást, 
viszont ha ezt a dolgot átadják a Király Gyógyító Bt-nek, hogy ő vegye alkalmazásba az 
asszisztenst, akkor arra már a praxis támogatást kapna. Amennyiben nem elég a bérköltség, 
akkor a különbözetet Kővágóörs átvállalja, Salföldnek, mint társönkormányzatnak anyagilag 
nem kerül semmibe, de meg kell szavazni ezt a változást. Kérdezi, hogy ezzel kapcsolatban 
van-e kérdés.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem érti, hogy eddig miért nem a Bt alkalmazta, általában a 
háziorvosoknál így szokott lenni.  
 
Kovács István alpolgármester: a költsége miatt.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ezzel számolni kell, akinek praxisa van.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ezekben a kis körzetekben azért nagyon sok helyen 
Magyarországon hiány van a háziorvosból, ezért ilyen-olyan módon megoldást találnak, hogy 
legyen orvos.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a feladatellátási szerződés módosításának 
elfogadását.   

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
61/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
Háziorvosi feladatok ellátására kötött feladat-ellátási szerződés módosításáról 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Kővágóörs – Kékkút - Salföld háziorvosi 
körzet háziorvosi feladatai ellátására a Király Gyógyító Bt-vel (székhely:8252 Balatonszepezd, 
Málna u. 15.; képviseli: Nagy Károly, ügyvezető) kötött feladat-ellátási szerződés előterjesztés 
szerinti módosításával egyetért.  
Felkéri a polgármestert a szerződés aláírására.  

Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: azonnal  
 
3.) Lakossági víz- és csatornaszolgáltatás támogatására pályázat benyújtása 
 
Fábián Gusztáv polgármester: minden évben beadja az önkormányzat ezt a pályázatot.  

Kovács István alpolgármester: egy kérdése van, hétvége jön, a határidő július 8., akkor ez be 
lesz nyújtva?  

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: igen természetesen, már elő van készítve, még erre a 
határozatra várnak.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: november 8-ig jön be a támogatás, kérdezi, hogy mindig be 
szokott jönni utólagosan, visszamenőlegesen?   

Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: mindig beérkezik, de azt három napon belül át kell utalni 
a DRV-nek.  

Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a pályázat benyújtásának elfogadását.  
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Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
62/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
A lakossági víz- és csatornaszolgáltatás  
támogatására pályázat benyújtásáról 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2024. évi lakossági víz- és 
csatornaszolgáltatás támogatására pályázatot nyújt be a Magyar Államkincstár felé. A 
Képviselő-testület felhatalmazza a Polgármestert az állami támogatás igénylésének 
benyújtására és a pályázattal kapcsolatos teendők lebonyolítására. 
 
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester 
Határidő: 2024. július 8. 
 
4.) Jelentés az Önkormányzatot érintő Magyar Államkincstár Önkormányzati Pénzügyi 
Szabályszerűségi Ellenőrzési Főosztály 2022. évi kincstári ellenőrzésének 
utóellenőrzéséről 
 
Fábián Gusztáv polgármester: volt egy Kincstári ellenőrzés 2022-ben. 
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: annak volt egy feltárása, majd annak volt egy intézkedési 
terve, az intézkedési terv végrehajtásának ellenőrzése ez és annak az intézkedési terve.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: az intézkedési terv 16 feladatot jelölt meg, az utóellenőrzés 
megállapította, hogy a feladatokból az önkormányzat 13 feladatot határidőre, 3 feladatot 
részben hajtott végre. Javasolja a jelentés elfogadását.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: az első kettő követhető, a harmadik esetében kérdezi, 
hogyan lehet rendelettel alátámasztani.  
 
Danis Orsolya pénzügyi ügyintéző: az a baj, hogy nem utólag kell, itt van például a lakossági 
ivóvíz, nem tudják azt, hogy a DRV most, amikor elszámolás volt, nem használta fel az egészet, 
hirtelen visszaküldi, lesz egy bevételi oldal, azt vissza kell utalni az Államkincstárnak, lesz egy 
kiadási oldal, ott rögtön van kettő olyan tétel, amit nem terveztek előre.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: hiába szavazza meg a testület a költségvetés 
módosítással, ez már utólagos. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: javasolja a jelentés elfogadását.   

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
63/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
a 2022. évi kincstári ellenőrzés utóellenőrzéséről 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete az Önkormányzatot érintő 2022. évi, az 
államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. törvény 68/B. §-a szerinti kincstéri ellenőrzés 
utóellenőrzéséről történt tájékoztatást, valamint az ellenőrzési jelentést tudomásul veszi; 
továbbá az ellenőrzési jelentésben foglalt javaslatok alapján készült intézkedési tervet 
elfogadja.  
 
 
5.) Salföld 121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos beszámoló 
 
Fábián Gusztáv polgármester: elfogadott a testület egy határozatot, hogy írnak a Bethlen 
Gábor Alapkezelőnek, ez megtörtént, kaptak egy tájékoztató levelet, amit megkapott a 
Képviselő Asszony is. Ebben az szerepelt, hogy döntés alatt van a hosszabbítás, egy rész volt, 
ami az anyagiakra utalt, hogy tekintettel arra, hogy ez a pályázat 2021-es, ugyanerre a célra 
újabb támogatás biztosítására nincsen lehetőség. Magyarán mondva ez azt jelenti, hogy 
amennyit eddig felhasznált az illető, azzal kell gazdálkodnia, mert valószínű feltételezése 
szerint a teljes támogatási összeget nem vette fel az illető.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de felvette, elmondja a hátterét.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ez egy magánszemély és a Bethlen Gábor Alapkezelő közötti 
szerződés, nem enged meg olyan szövegeket, amit hivatalosan ez a két jogi személy nem enged 
meg, csak akkor, ha megengedi, hogy a tájékoztatást megadja, nincs hivatalos tájékoztatás, 
kaptak egy levelet és pont.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ugyanezt a levelet kapta meg ő is és ez, azért van benne, 
mert az iránt érdeklődött, hogy ha nem folyamatos ez az okirat, tehát ez a kitétel azért van 
benne, hogy újabb támogatás nem kérhető, hogy amennyiben nem létezik az okirat, 
megszüntetik a támogatói okiratot akkor az más, mert ugye itt boltot szeretne a település, hogy 
más megpályázhatja-e ugyanezt, tehát erre vonatkozik ez az utalás.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha belépne egy harmadik személy.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tehát ez egy sablon válasz.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ez a változat is lehetséges, még egyszer mondja, egy dolgot 
tud mondani sajnálatos módon nem hivatalos, természetesen megkereste a Salbolt Bt-t újabb 
tájékoztatást kapott nem hivatalosan kizárólag telefonban, hogy folytatják a munkát, meg 
fogják csinálni a boltot.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy miért nem ment el a hivatalos levél, amiről 
szó volt és ott van a határozatban.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ez volt a válasz a hivatalos levélre.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem, a határozatban az van, hogy Salbolt is elmegy a levél.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: a Salboltot hagyják, a Salbolt azt mond, amit akar.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem úgy volt a határozat, amikor volt az ülés emlékei 
szerint valóban volt mindkettőre  vonatkozó javaslat, és már akkor is vitatott volt, akkor úgy 
tette fel Polgármester Úr szavazásra, hogy csak Alapkezelőt keressék meg, és így is került a 
határozatba.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: visszakereste a határozatot és abból idézett a levelében.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ez  a határozat csak arról szól, hogy az Alapkezelőt 
megkeresni, még régen volt az elején olyan határozat, és akkor meg is keresték mindkettő 
felet… 

Fábián Gusztáv polgármester: kaptak is választ.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: biztos, hogy így volt, szó is volt róla Képviselő Asszony 
javasolta mindkettőjüket, de aztán ebben az irányba mentek el, hogy csak az Alapkezelőt.  

Fábián Gusztáv polgármester: azt kell mondja, hogy a Salbolt Bt tájékoztatása bármilyen 
lehet, nyilván neki is vannak elképzelései, ami tény az a Bethlen Gábor Alapkezelő levele. 
Nincsen lezárva az ügy a meghosszabbításról tárgyalnak és a vizsgálata zajlik ez az egyetlen 
mondat, ami hivatalos és az, hogy újabb támogatás biztosítására nincsen lehetőség, ennyi, ennél 
többet hivatalosan nem tudtak meg.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: úgy gondolja, hogy mindenképpen meg kellene keresni a 
Salbolt Kft-t hivatalos levéllel, aztán válaszolnak, amit válaszolnak, aztán később ott van és 
dokumentálva van.  

Fábián Gusztáv polgármester: amennyiben ragaszkodik a Képviselő Asszony, keressék meg.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez azért is lenne fontos, mert azt írják ebben a levélben, hogy 
a támogató kérelmében, amit a Miniszterelnökséghez adott be további hosszabbítás céljából, a 
kérelmező rajta kívülálló okra hivatkozva kéri ezt a hosszabbítást és ebben az van, hogy „a 
település által gördített akadályok”… 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy ez hol szerepel?  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ebben a levélben.  

Fábián Gusztáv polgármester: csak nem hivatalosan tudja tájékoztatni a testületet, hogy 
természetesen megkérdezte a Salboltot, hogy mi ez, aki meglepődve hallotta ezt a dolgot, mert 
azt mondta, hogy ő csak megemlítette a helyszíni szemlén, hogy a testületben nincsen 
egyetértés a bolttal kapcsolatban, gondolja, hogy ezt nem kell részleteznie a Képviselő 
Asszonynak. Ezt a Bethlen Gábor Alapkezelő egy kicsit felnagyította, ezt úgy vette, hogy az 
egész önkormányzat ott áll állandóan egy puskával és elzavarja a kivitelezőket, szó sincs erről. 
Semmi ilyen nincs, azon kívül, hogy a Tisztelt Képviselő Asszony ezerrel szurkol, hogy ne 
valósuljon meg a bolt, ezen kívül semmilyen akadályt nem gördítenek az ügy hátráltatására.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: Polgármester Úr! Nem kellenek ezek a hátsó gondolatok, 
hogy ezerrel szurkol. Ő csak a jogi helyzetet akarja tisztázni mindenképpen.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor írnak egy levelet a Salbolt Bt-nek. Kérdezi, hogy erről 
hozzanak határozatot? 

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: igen, hozzanak határozatot.  

Kovács István alpolgármester: mi az oka annak, hogy az önkormányzatra hivatkozik, 
magyarázza meg, hogy miért csúszik az építkezés.  

Fábián Gusztáv polgármester: akkor levélben keresik meg a Salboltot Bt-t az építkezésről, 
tehát egy tájékoztatást kérnek.  

Mátraházi Zsuzsanna képviselő: jól mondta Pista, azt magyarázza meg, hogy miért csúszik 
az építkezés és mi köze van ehhez a településnek, ott áll valaki elgáncsolja, szóval nem lehet 
tudni. Hogyan áll az ügy, mert június 7-i a levél, és azóta történt-e valami.  

Fábián Gusztáv polgármester: jó, akkor ezt szavazzák meg, hogy írásban megkeresik a 
Salbolt Bt részletes tájékoztatás céljából.  

Kovács István alpolgármester: még egy pillanat. Lehet, hogy nem itt kellene, de hátha egy 
menetbe megy a dolog, mivel a telken mellig érő gaz van, a hivatal szólítsa már fel arra, hogy 
rakjon rendet, legalább kaszálná le a területet, valamilyen módon rá kell kényszeríteni, hogy 
legalább azt végezze el.  

Fábián Gusztáv polgármester: a környezetvédők azt mondják, hogy ez így nagyon szép.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: van ilyen irányzat, hogy nem szabad teljesen legvágni a 
füvet, hanem hagyni kell megnőni és akkor nem lesz olyan száraz. 

Kovács István alpolgármester: ez nem fű, hanem gyom.   

Fábián Gusztáv polgármester: akkor egy levélben, hogy a gyomnövényeket is kaszálja le. 
Aki ezzel egyetért, kézfeltartással jelezze.  

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
64/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
121/1 helyrajzi számú ingatlannal kapcsolatos teendőkről 

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a Salföld 121/1. hrsz-ú ingatlannal 
kapcsolatban megkeresi a Salbolt Bt-t, hogy nyújtson részletes tájékoztatást az építkezés 
vonatkozásában.  
Elhatározza továbbá, hogy felhívja az ingatlantulajdonos figyelmét, hogy az ingatlan 
gyommentesítéséről, karbantartásáról (kaszálásáról) gondoskodjon.  
 
Felelős: Fábián Gusztáv polgármester. 
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Határidő: azonnal.  
 
6.) Közmeghallgatás napjának kitűzése 
 
Fábián Gusztáv polgármester: augusztus elejére gondolt, van is olyan téma, amire jelentős 
lakossági kérés volt, többek között a 118 helyrajzi számú ingatlan építkezésével kapcsolatban, 
de jelenleg nem tud adatokat, mert hiába kérte a tervezőket, hogy részletes beszámolót 
tartsanak. Azt tudja javasolni, hogy legyen augusztus 2. napja, péntek délelőtt, délután?   
 
Kovács István alpolgármester: dolgozik, vagy szabadságon lesz, délben ebéd szállítás van, 
nem ér vissza.  
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: nem délben kell közmeghallgatást tartani.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: egyébként lehet szombaton is.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: pénteken lehet későn, munkaidő után.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: számára biztosan nem jó az augusztus 2. napja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor egy hétre rá.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: inkább akkor.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: idegenforgalmi főszezon.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: meg szabadságolás.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: vagy augusztus vége. 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: az biztosan nem jó.   
 
Fábián Gusztáv polgármester: a Jegyző Asszonnyal, kollégákkal beszéljék meg, hogy 
egyáltalán legyen itt valaki.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: igen, igen, a július és augusztus ülés szünet, de inkább 
részéről augusztus 9. napja a megfelelőbb.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: péntek délután 16 óra.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tehát akkor augusztus 9. napja 16 óra. 
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: akkor a napirendet még megbeszélik.   
 
Fábián Gusztáv polgármester: megpróbálja az ÖKO-panzió vonatkozásában elérni, hogy 
valamilyen adatot küldjenek, azóta sem küldtek semmit. Javasolja, hogy aki egyetért a 
közmeghallgatás időpontjával, mely augusztus 9. 16 óra, kézfeltartással jelezze.   

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 3 igen szavazattal, ellenszavazat és 
tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 
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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  
KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 
65/2024. (VII. 05.) HATÁROZATA 

 
közmeghallgatás időpontjának meghatározásáról  

 
Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete elhatározza, hogy 2024. augusztus 9. 
napján 16:00 órai kezdettel közmeghallgatást tart.  
 
7.) Címer használatról rövid tájékoztató 
 
Fábián Gusztáv polgármester: erről csak röviden, mert ugye felkészületlenek az ügyben, de 
gyorsan válaszoljanak a kérésre egy magánszemély kéri egy másik faluból.  
 
Kovács István alpolgármester: lényeg az, hogy mint alpolgármester kapott egy email 
üzenetet, egy kedves ismerőstől , aki a múlt évben is levelezett az önkormányzattal, nem tudja 
nevet mondhat-e, vagyis nem mond nevet, aki nem salföldi lakos már, tájékoztatást kért a 
címerhasználattal kapcsolatban, mivel meglátta valahol Polgármester Urat az autóval és rajta 
van a címer. Kérdezi, hogy a testület milyen intézkedést tett, hogy a Polgármester Úr a címert 
még mindig használja. Azt gondolta, hogy ez a múlt évben befejeződött ez a sok levelezés, úgy 
tudja, hogy Jegyző Asszony ezzel kapcsolatban a Kormányhivataltól állásfoglalást kért a 
rendelettel kapcsolatban. Ott nem volt élesen megtagadva, hogy ezt nem lehet használni. Úgy 
gondolja, hogy a sok levelezés közben meg is lett válaszolva akkor az érintett személynek, 
innentől fogva az ügy lezajlott. Mivel most kapta ezt az emailt és itt a testületi ülés, mindenki 
ismeri az előzményét, nem egy előkészítetlen dolog, ez alapján próbálják már lezárni ezt az 
ügyet és számukra megnyugtató levéllel válaszolni rá és innentől fogva nem akar hallani többet 
róla. Különben nem hajlandó rá válaszolni, már ez zaklatás és mi egy más, ami történik, mindig 
azt keresik mibe lehet belekötni.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: ezt neki már korábban elmondta az Alpolgármester Úr, ezt 
azért rakta most be, hogy erről beszéljenek, bár kétség kívül nagyon sok levélváltás volt és 
tudomása szerint az ügyet úgy zárták le, hogy megkapták a Kormányhivatal szakértését, 
állásfoglalását, amibe természetesen se pro, se kontra nem volt benne, hogy lehet-e vagy nem 
lehet. Közölték, hogy a rendelet csodálatos, szerinte a rendelet változatlanul egy ponton hibázik, 
még pedig az, hogy magánszemélyekre nincsenek tiltó határozatok, tehát itt lezárták a dolgot. 
Tudomása szerint ezeket a dolgokat elküldték az illetőnek, bár fogalma sincs, mert már másfél 
éve volt. Az, hogy ő egy júliusi reggelen felébred és jelzi, hogy nem volt tájékoztatva, 
lehetséges, mert feledékenyek, mást nem tudnak csinálni, előszedik a dokumentációt és 
elküldik az illetőnek.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: tehát akkor szedjék elő az iratokat.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: muszáj, mert tájékoztatást kér, kicsit úgy csinál, mintha semmi 
nem történt volna.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: tud egy kicsit segíteni, ugyanis nála van az állásfoglalás, 
ami ugyan Salföld rendeletében nem talál semmi hibát. Viszont megállapítható tehát, hogy a 
rendelet idézett szakaszát nem lehet tágan értelmezni. A nem szabályozott eseteket, így a 
természetes személy általi használat nem engedélyezett magatartás értelmezendő. Tehát úgy 
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értelmezendő, hogy nem engedélyezett magatartás a magánszemély általi használat.  Emellett 
a megkeresésben szereplő dekorációs cél nem szabálytalan, hiszen a rendeletben ez is 
megjelenik, hogy kik jogosultak a címer, mint díszítő jelképek használatára. A természetes 
személyekre vonatkozó előírások mellőzése nem jelenti azt, hogy a rájuk eltérő, esetleg 
megengedőbb szabályozás lenne érvényes, de mivel nincs benne, azt jelenti, hogy nem 
érvényes, tehát pro és kontra. Mivel nincs benne, ezért vonatkozik arra, hogy a magánszemély  
nem használhatja.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: mivel nincs benne ez az eset, ezért nem használhatja.  

Fábián Gusztáv polgármester: ez a jognak az egyik megközelítése, a másik megközelítése, 
amit ő alkalmaz ebben az esetben, a minden szabad, ami nem tilos. Ez nem egy mai dolog, ezt 
a római jog írja, amit leír ez a Jogász Úr, annak a teljes ellenkezője ugyanúgy benne van a római 
jogban, ez az egyik paragrafus, alatta van a másik. Amit egy rendelet nem tilt, de ő mégis azt 
magyarázza, hogy nem tiltja, de mégis tiltandó, ezt mondja a Kormányhivatal munkatársa, ő 
pedig azt mondja, hogy ha nincsen benne, akkor szabad. Ki tudja ezt eldönteni, nem a 
Kormányhivatal munkatársa, aki csak egy szakértést végzett, valóban jogi diplomával, ő jogi 
diploma nélkül, ezt a bíróságon kell eldönteni. Ott lesz vége a történetnek, hogy a Tisztelt Úr 
forduljon bírósághoz, mert a saját jogértelmezését használja és ahhoz ragaszkodik.   
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: és nem tér el tőle, biztos, hogy a bíróság, mert a 
címerhasználattal kapcsolatos hatáskör alapvetően a képviselő-testületé, tehát azt célozza a 
levele, hogy a testület nem járt el ezzel kapcsolatban. Nem tudja, mert nem látta a levelet, illetve 
frissen nem olvasta a rendeletet sem.  

Fábián Gusztáv polgármester: minek foglalkozzanak a rendelettel, amikor a szakértő azt 
mondta, hogy tökéletes a rendelet.  

dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: nem arra célzott, hanem mi van benne arra az esetre, ha 
valaki engedély nélkül, vagy feltételezhetően engedély nélkül használta.  

Fábián Gusztáv polgármester: olyan javaslat nem érkezett, hogy módosítsák a rendeletet és 
abba írják bele, hogy magánszemélyek nem rakhatják fel az autójukra a címert, mert ez lenne a 
megfelelő fórum, tehát rendeletet kellene módosítani.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ha a Polgármester Úr álláspontját fogadja el a testület, 
akkor igen. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: ha ilyen javaslat érkezik, akkor nem fog „igen”-nel szavazni 
arra a rendelet módosításra, ezt már előre mondja, ez jogában áll, valóban rendelet módosítás 
azóta nem történt, igaz, hogy a Tisztelt Felettes Hatóság megállapította, hogy csodálatos a 
rendelet, ugyan azt mondja, hogy hiányos, de ez az ő véleménye.   
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ha Polgármester Úr úgy gondolja, hogy hiányos, akkor 
tegyék azt bele.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: számára megfelelő így a rendelet. Ha a Tisztelt Képviselő 
Asszony azt javasolja, hogy szigorítsák a rendeletet és legyen benne az, hogy magánszemély 
nem rakhatja fel a személyautójára a címert, akkor ezt írásban adja be.  
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Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de Polgármester Úr azt szeretné, hogy az legyen benne, hogy 
magánszemély használhatja.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: igen, ezt javasolná, természetesen egy módosítás esetén.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: ennek beláthatatlanok lennének a következményei, pont 
az a lényeg, hogy a címer az egy jelkép, azt csak úgy nem használhatja akárki, pont ez a  lényege 
a szabályozásnak.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: nem tudja, New York államban ez hogyan megy.  Tehát 
megállapították, hogy rendelet módosítás azóta nem történt.  
 
Kovács István alpolgármester: mindenképpen egy tájékoztatást kell írni, mert ennek nem lesz 
vége soha, egymást fogják idegesíteni ezzel kapcsolatban.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: rendelet módosító javaslat sem  érkezett a testülethez.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ezek után tényleg a bíróság az útja?  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: első körben a képviselő-testület jogosult azt elbírálni, 
megállapítani, hogy szabályszerű-e a használat, vagy sem.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: a képviselő-testület saját rendeletével kapcsolatban ítéletet 
hoz?  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: értelmezi.  
 
dr. Szabó Tímea címzetes főjegyző: azért nem jó, hogy nem tudott róla, hogy erről beszélnek, 
mert nem tudott belenézni frissen a rendeletbe, de az szokott lenni alapvetően, hogy a címer és 
a jelképeknek  a használata ezekben a rendeletekben szerepel, hogy  milyen esetekben lehet és 
milyen esetekben nem, mikor kell hozzá engedélyt kérni  és az engedélyező hatóság a testület, 
esetleg a polgármester, ha átruházza, tehát nyilvánvaló, hogy ha az engedélyező hatóság a 
testület, akkor a használattal kapcsolatos kérdésekben is a testület hozhat döntést.   

- A verzió: megállapítja, hogy elfogadja a polgármester álláspontját, és azt mondja ez a 
használat szabályszerű és nem tesz további intézkedést, 

- B verzió: azt mondja, hogy ez nem felel meg a rendeletnek és felszólítja, hogy távolítsa 
el az autóról.  

 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor eljutnak a bírósághoz, ha hoz ilyen határozatot a testület, 
akkor fellebbez a bíróságon.  
 
Kovács István alpolgármester: nem kellene, itt le kellene zárni a dolgot.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: itt az állásfoglalás, dönthetnek róla, hogy az állásfoglalást 
fogadják el, vagy Polgármester Úr véleményét.   
 
Fábián Gusztáv polgármester: jogállamban kevés.  
 
Kovács István alpolgármester: valóban van egy rendeletük, akit szolgál, a települést, a 
lakosság egyetért ezzel, beszélt több emberrel, nincs senkinek sem ellenvetése. Nem beszélve 
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arról, hogy a falu első embere használja, nem idegen, azért gáz, hogy ebből problémát 
csinálnak, hogy az autóján rajta van a címer. Tehát ezt valahogyan le kellene zárni, vagy 
elfogadni, hogy használhatja kizárólag ő, ezzel nem csinál rosszat, nem csinál kárt a falunak, 
hirdeti a nagyvilágba Salföld létezését. Tegyék bele, hogy kizárólag azért, mert… 
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kivételt nem lehet tenni.  
 
Kovács István alpolgármester: miért ne lehetne.  
 
Fábián Gusztáv polgármester: akkor szeretné lezárni, ha valakinek ezzel kapcsolatban 
módosító javaslata van, akkor a következő ülésre megteheti, még egyszer mondja, hogy 
jogállamban a bíróság dönt.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: miért ragaszkodik a címerhez annyira?  
 
Fábián Gusztáv polgármester: mi az, hogy miért ragaszkodik? Az egész arról szól, hogy 
ennek az embernek nagyon nem tetszik, mint polgármester, ha barátok lennének, akkor nem 
szólna, két éve rájött arra, hogy ezt leszedeti az autóról.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: de miért ragaszkodik hozzá?  
 
Fábián Gusztáv polgármester: mert szereti Salföld címerét, szereti a faluját és imádja, hogy 
az autóján van egy ilyen címer.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: mit fog csinálni, ha eladja az autót?  
 
Fábián Gusztáv polgármester: leszedi és kész, sőt szedje le az új tulajdonos, semmi más ez 
egy dekoráció rátette saját autójára boldogan.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: ez egy matrica?  
 
Fábián Gusztáv polgármester: igen, egy sima matrica. Ha a bíróság, vagy ítélőtábla úgy dönt, 
akkor leszedi. 
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: akkor az, sokba fog kerülni.   
 
Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy van-e még kérdés.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: szeretne a választáson nyertes társaságnak gratulálni ezúttal, 
bocsánat Polgármester Úr leginkább Pistának, mert ő lett a győztes. 
 
Kovács István alpolgármester: köszöni mindenkinek a bizalmat.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: azt várta, hogy a testület következő tagja eljön egy kicsit 
okulni és akkor neki is tud gratulálni, de tolmácsolják felé. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: számára meglepő a Képviselő Asszony gratulációja, az 
előzmények után, köszönik.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: kérdezi, hogy ez egészen biztosan kell?  
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Fábián Gusztáv polgármester: ez kellett, volt azért itt választási kampány és akkor nem ez 
volt a szempont.  
 
Mátraházi Zsuzsanna képviselő: persze 3/3, igen tudja. 
 
Fábián Gusztáv polgármester: köszöni a megjelenést az ülést 9:56 órakor bezárja. 
 
 

K.m.f. 
 

 
 
 
 
Fábián Gusztáv        dr. Szabó Tímea 
polgármester         címzetes főjegyző 

 
 

 


